
MĚSTSKÁ ČÁST PRAHA 10  
 P10-482662/2023 

Zápis z jednání výboru Zastupitelstva městské části Praha 10 je pro účely jeho zveřejnění způsobem 
umožňujícím dálkový přístup upraven tak, aby jeho podoba byla v souladu s právními předpisy, 
upravujícími ochranu informací, zejména ochranu osobních údajů, osobnosti a soukromí fyzických osob. 
Originál prezenční listiny je uložen u tajemníka výboru. 

Zápis  

z 10. jednání Výboru pro životní prostředí, 

které se konalo dne 13. 11. 2023, v budově ÚMČ Praha 10 
 
Přítomní členové výboru: Jaroslav Štěpánek, MBA, Marek Dvořák, BBA, Mgr. et Mgr. Tomáš 
Janík, Ing. Jana Komrsková, Martin Kostka, Ing. Viktor Lojík, Ing. Tomáš Pek, S.E. 
 
Omluvení členové výboru: --- 
Neomluvení členové výboru: --- 
Hosté (viz prezenční listina) 
 
Jednání výboru bylo zahájeno v 17:01 hodin. 
 
Program: navržené body jednání 
 

1) Organizační záležitosti 

2) Návrh rozpočtu Městské části Praha 10 na rok 2024 

3) Informace o změně systému třídění na území hl. m. Prahy – multikomoditní sběr 

4) Návrh novely Statutu hl. m. Prahy – novela zákona č. 541/2020 Sb. o odpadech 

5) Vyhodnocení sečí travnatých ploch ve správě MČ Praha 10 v roce 2023 

6) Různé + iniciativní návrhy členů VŽP 

7) Návrh na vyhlášení veřejné zakázky: správa a údržba veřejné zeleně na území MČ 

Praha 10 – informace o přípravě (neveřejný bod jednání z důvodu projednávání 

detailů z dokumentace pro veřejnou zakázku) 

 
Popis průběhu jednání 
 
1) Organizační záležitosti 

Určení ověřovatele: Martin Kostka 
 
Hlasování: pro 6 proti 0 zdržel se 0 
 
Členové hlasovali o navrženém programu. 
 
Hlasování: pro 6 proti 0 zdržel se 0 
 
Bc. Pecánek informoval, že příští jednání proběhne ve středu 6. 12. 2023 od 17 hodin a bude 
to společné jednání VŽP a VSIVZ. Dále budou také členům rozeslány termíny jednání v roce 
2024. 
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2) Návrh rozpočtu Městské části Praha 10 na rok 2024 

Ing. Maršálek si převzal slovo, aby představil priority pro rok 2024. V rámci investic jsou to 
revitalizace parku Na Solidaritě jižní část a revitalizace parku Ruth Bondyové a dále investice 
do rekonstrukcí dětských hřišť, kde je znatelný nárůst. V rámci neinvestic upozornil na nárůst 
částky na údržbu veřejné zeleně o 5 mil. Kč. Dále předal slovo Bc. Pecánkovi, který podrobněji 
okomentoval jednotlivé položky návrhu rozpočtu. V sekci neinvestic je položka konzultační, 
poradenské a právní služby u AVČ Gutova navýšena na 500 tis. Kč oproti letošním 50 tis. Kč, to 
je z důvodu, že MČ chce v příštím roce udělat analýzu využívání AVČ Gutova. Dále jsou lehce 
navýšeny položky na správu AVČ Gutova a na opravy v areálu. Na údržbu dětských hřišť je 
částka navýšena na 13 mil. Kč.  
 
V 17:12 přišel Ing. Pek, S.E. 
 
Částka na nákup ostatních služeb – úklid chodníků vychází ze stávajících smluv.  Z důvodu 
přípravy veřejné zakázky na údržbu zeleně je navýšena částka na konzultační a poradenské 
služby. Největší položkou v rámci neinvestic je položka na nákup ostatních služeb v oblasti 
údržby zeleně, kde je navrhována částka 69,7 mil. Kč. 
 
Největší investiční položkou jsou mobiliáře dětských hřišť, kde je navržena částka 17 mil. Kč. 
Je navrženo navýšení částky pro AVČ Gutova, kde se bude pokračovat v řešení energetických 
úspor. Dalšími významnými položkami jsou revitalizace jižní části parku Na Solidaritě a parku 
Ruth Bondyové. Dále bude v příštím roce realizován poslední projekt z Mojí stopy Pietní a 
odpočinkové místo Kaplička Malešice. 
 
Ing. Bendová se dotázala na realizaci schodů k ulici Bramboříková, které byli již v návrhu 
rozpočtu na rok 2023. Ing. Maršálek odpověděl, že v roce 2023 byly z rozpočtu vyškrtnuty. 
V příštím roce lze uvažovat o realizaci z položky rekonstrukce parkových chodníků. Dále se 
dotázala, kde budou umístěny 3 ks mlžítek. Bc. Pecánek odpověděl, že by se měli umístit v ul. 
Moskevská u zámečku, v ul. Starostrašnická a poslední na Zahradním Městě, kde ještě 
konkrétní místo určeno není. Dále se zeptala, co si představit pod analýzou využití AVČ Gutova. 
Bc. Pecánek odpověděl, že analýza by měla říct, jak jsou sportoviště a vybavení využívány, jaký 
mají potenciál a do čeho by se mělo investovat (konkrétně např. minigolf, kluziště). 
 
Ing. Komrsková se zeptala na částku na stromy za narozené děti a kam se budou sázet, když 
není dostatek volných ploch. Bc. Pecánek odpověděl, že se sází už jen na podzim a je možné 
vysadit stromy jako náhradu za pokácené stromy ve školách a školkách. Doplnil, že peníze 
z této položky nejsou jen na nákup stromů. Ing. Maršálek doplnil, že je počítáno například 
s výsadbou rostlin na náměstí Svatopluka Čecha a Kubánské náměstí. 
 
V 17:45 odešel M. Dvořák, BBA. 
 
K tomuto bodu bylo přijato usnesení č. VŽP/10/1. 
 
Hlasování: pro 4 proti 0 zdržel se 2 
 
V 17:46 odešla Ing. Bendová. 
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3) Informace o změně systému třídění na území hl. m. Prahy – multikomoditní sběr 

Bc. Pecánek informoval, že bylo zaznamenáno několik dotazů od občanů na zmizelé 
kontejnery, což bylo způsobeno tím, že z ulic byly odebrány oranžové kontejnery a ty byly 
nahrazeny žlutými se změněnými polepy na tetrapak a plast. Dále občané řešili, zda se bude 
zvyšovat četnost vývozu nebo přidávat kontejnery. V této věci probíhá spolupráce s odborem 
ochrany prostředí MHMP a místa budou kontrolována. Pokud by docházelo k přeplňování, tak 
to bude dále řešeno. Bc. Pecánek ještě doplnil, že cílem MČ je také navyšovat počet stanovišť 
s kontejnery na kovy. Ing. Komrsková doplnila, že u domovních stanovišť jsou žluté kontejnery 
pro 3 komodity (plast, tetrapak a kovy) a u venkovních stání pro 2 komodity. Mgr. et Mgr. Janík 
se dotázal proč nejsou 3 komodity všude. Ing. Komrsková odpověděla, že je to z důvodu 
projednávání zákona o zálohování kovů a PET lahví. Ing. Maršálek doplnil, že probíhá 
komunikace s OBN ve věci rozšíření domovních separací i do domů MČ. 
 
Proběhla diskuse. 
 
Tento bod byl projednán bez usnesení. 
 
 
4) Návrh novely Statutu hl. m. Prahy – novela zákona č. 541/2020 Sb. o odpadech 

Bc. Pecánek informoval, že od 1. 1. 2024 respektive od 1. 7. 2024 bude platit nový stavební 
zákon. V důsledku změn se v oblasti životního prostředí zavádí jednotné environmentální 
stanovisko. Změna stavebního zákona má dopad na více zákonů v oblasti životního prostředí, 
např. o ochraně přírody a krajiny, o odpadech, o ochraně zemědělského půdního fondu a jiné. 
Tyto změny je nutné podchytit ve Statutu hl. m. Prahy tak, aby byl zajištěn přenos pravomocí 
mezi MHMP a MČ. Jednotné environmentální stanovisko bude v rámci výkonu státní správy 
znamenat určité posílení oblasti posuzování dopadu na životní prostředí u jednotlivých staveb. 
Ing. Maršálek doplnil, že mimo již provedené změny zákonů jsou připravovány další změna 
například v oblasti zákona o ochraně přírody a krajiny (stanovení finančního odvodu za kácení 
stromů). 
 
Tento bod byl projednán bez usnesení. 
 
 
5) Vyhodnocení sečí travnatých ploch ve správě MČ Praha 10 v roce 2023 

V 18:09 přišel pan Adam Štěpánek. 
 
Bc. Pecánek uvedl, že letos proběhlo dle lokalit 4–6 sečí. Stížnosti na seče trávníků byly 
zejména v jarním období, a proto v příštím roce bude snaha zrychlit první seče. Letos je 
z důvodu teplého podzimu posunuté i hrabání listí, které ještě nezačalo. Náklady na sekání 
trávníků a hrabání listí byly letos nižší. 
 
J. Štěpánek, MBA si stěžoval na dosekávání, které probíhá s časovou prodlevou. 
 
Ing. Beneš vyzval, aby v příštích smlouvách byly více specifikováno řešení subdodávek. 
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V 18:18 odešel Ing. Beneš. 
 
 
6) Různé + iniciativní návrhy členů VŽP 

M. Kostka 
 na jaře upozorňoval na špatné provádění seče na Kubánském náměstí, poté ale již 

probíhala v pořádku 
 
Ing. Maršálek 

 Smlouva na administraci soutěže na restauraci v Malešickém parku 
 24. 10. získala MČ ocenění za komunální projekt roku na park Na Solidaritě 
 27. 10. došlo k slavnostnímu setkání k přejmenování parku Pod Rapidem na park Ruth 

Bondyové 
 
7) Návrh na vyhlášení veřejné zakázky: správa a údržba veřejné zeleně na území MČ Praha 10 
– informace o přípravě (neveřejný bod jednání z důvodu projednávání detailů z dokumentace 
pro veřejnou zakázku) 

 
K tomuto bodu bylo přijato usnesení č. VŽP/10/2. 
 
Hlasování: pro 6 proti 0 zdržel se 0 
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Jednání bylo ukončeno v 18:48 hodin. 
 
Součástí tohoto zápisu jsou usnesení výboru č. VŽP/10/1, VŽP/10/2. 
 
 
Přílohy:  
č. 1 Prezenční listina 
 
 
 
 
 
 
Martin Kostka 
jméno a podpis ověřovatele 
 

Jaroslav Štěpánek, MBA 
jméno a podpis předsedy 

 
 
 
 
Bc. Martin Pecánek 
jméno a podpis TAJ výboru 
 
 
22. 11. 2023 
datum vyhotovení zápisu 
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USNESENÍ Výboru pro životní prostředí  

č. VŽP/10/1 

ze dne 13. 11. 2023 

 

Výbor pro životní prostředí  

 

 BERE NA VĚDOMÍ  

návrh rozpočtu na rok 2024 v kapitole 0021 – životní prostředí. 
 

Usnesení bylo přijato počtem „ 4 pro návrh, proti návrhu 0, zdržel se 2 „ hlasů členů výboru. 

 

 

Jaroslav Štěpánek, MBA 

předseda výboru pro životní prostředí ZMČ P 10 
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USNESENÍ Výboru pro životní prostředí  

č. VŽP/10/2 

ze dne 13. 11. 2023 

 

Výbor pro životní prostředí  
 

 BERE MA VĚDOMÍ  

informaci o přípravě vyhlášení veřejné zakázky: správa a údržba veřejné zeleně na území MČ 
Praha 10.  
 

Usnesení bylo přijato počtem „ 6 pro návrh, proti návrhu 0, zdržel se 0 „ hlasů členů výboru. 

 

 

Jaroslav Štěpánek, MBA 

předseda výboru pro životní prostředí ZMČ P 10 

 

 


